
ORG.0012.5.2021 

P R O T O K Ó Ł  Nr 25/2021 

z wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji 

Problemowo-Budżetowej Rady Gminy Nurzec-Stacja, odbytego w dniu 23 czerwca 2021 r. 

 

 Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz. 1146. 

 

Obecni członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1) Zbigniew Mirosław Olesiński – Przewodniczący Komisji 

2) Wojciech Wojtkowski 

3) Roman Pawłowski 

 

Nieobecni członkowie komisji: 

1) Irena Walukuk 

 
Obecni Członkowie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

1) Mieczysław Bartosiuk 

2) Grzegorz Wiktoruk 

 

Nieobecni członkowie komisji: 

1) Kamil Grzyb – Przewodniczący Komisji 

2) Aleksander Putko 

 

Obecni Członkowie Komisji Problemowo-Budżetowej: 

1) Jan Szpański  - Przewodniczący Komisji 

2) Izabela Marzena Jurczak 

3) Tomasz Leoniuk 

4) Aleksander Dubiński 

5) Anna Jaroszuk 

 
Nieobecni członkowie komisji: 

1) Jerzy Olesiuk 

2) Zenon Podbielski 

 

/Listy obecności w załączeniu/ Zał. Nr 1. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1/ Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy, 

2/ Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy, 

3/ Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy, 

4/ Pani Elżbieta Wierchow – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nurcu-Stacji, 

5/ Pracownicy Urzędu Gminy. 

 

   Przewodnictwo wspólnemu posiedzeniu Komisji powierzono Panu Janowi Szpańskiemu  – 

Przewodniczącemu Komisji Problemowo-Budżetowej. 

 

 Przewodniczący posiedzenia przedstawił proponowany porządek posiedzenia, a następnie 

zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku posiedzenia. 

 

    Uwag do porządku posiedzenia nie wniesiono. 

 



 Przewodniczący posiedzenia Pan Jan Szpański poddał pod głosowanie przyjęcie porządku 

posiedzenia. 

  

 W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, komisje przyjęły 

porządek posiedzenia, w następującym brzmieniu: 

  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do sprawozdań i projektów uchwał w sprawach: 

1) Raport o stanie Gminy Nurzec-Stacja za 2020 r., 

2) Informacja o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 2020 na podstawie 

uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 r. w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych 

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej jednostkom 

organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym, 

do których nie stosuje się przepisów ustawy ordynacja podatkowa, 

3) Ocena zasobów pomocy społecznej, 

4) Zapoznanie się ze sprawozdaniem budżetowym i finansowym za 2020 r., 

5) Udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu, 

6) Zmian w budżecie gminy na 2021 r., 

7) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 2021-2028, 

8) Udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy 

Nurzec-Stacja, 

9) Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nurzec-Stacja. 

2. Sprawy różne i wolne wnioski. 

 

 

Do punktu 1-go: 

 

Rozpatrzenie i wyrażenie opinii do sprawozdań i projektów uchwał w sprawach: 

 

Do p. punktu 1-go: 

 

Raport o stanie Gminy Nurzec-Stacja za 2020 r. przedstawił Pan Krzysztof Staniszewski – 

Sekretarz Gminy. 

 

Dyskusja : 

Radna Pani Anna Jaroszuk – poinformowała, że w podpunkcie urządzenia wodociągowe i 

kanalizacyjne zapisano, że Gmina nie posiada programu opieki nad zabytkami oraz programu 

ochrony środowiska, ale podjęła działania. Na jakim etapie są te działania? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że na dzisiejszych obradach sesji Pani Skarbnik 

przy zmianach w budżecie przedstawi środki finansowane na opracowanie programu odnośnie 

zabytków i ochrony środowiska. Opracowanie programów zostanie zlecone firmie zewnętrznej. 

 

Radny Pan Zbigniew Mirosław Olesiński – poinformował, że w raporcie znajduję się błąd na stronie 

18 „budynki gospodarcze przy ulicy Sportowej w Nurcu-Stacji 20 budynków gospodarczych 

wydzielonych w obrębie nieruchomości o pow. 0,0574 ha, przekazanych w dzierżawę mieszkańcom 

ul. Sportowej 2 i Sportowej 4”, ponieważ powinno być 2 budynki, a nie 20. Zwrócił uwagę, że w 

gminie jest 4075 mieszkańców, a za odpady komunalne objętych jest 2667 mieszkańców. 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że niektóre osoby są zameldowane, ale nie 

mieszkają w naszej gminie. Za odpady komunalne płacą tam gdzie obecnie mieszkają. Ponad to część 

dzieci uczących się w szkołach średnich nie są ujęte w systemie. Zdarzają się również sytuację, że 



mieszkańcy składają błędne deklaracje w których nie podają faktycznej liczby osób zamieszkujących 

daną nieruchomość. 

 

Uwag do przedstawionego raportu nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię w sprawie rozpatrzenia i przyjęcia raportu o stanie gminy za 2020 r. oraz 

udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały opinię w sprawie rozpatrzenia i przyjęcia raportu o stanie gminy 

za 2020 r. oraz udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 2. 

 

Do p. punktu 2-go: 

 

 Informację o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 2020 na podstawie 

uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 r. w sprawie 

szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych 

o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej jednostkom 

organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym, 

do których nie stosuje się przepisów ustawy ordynacja podatkowa przedstawiła Pani Maria 

Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Uwag do przedstawionej informacji nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do informacji  o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach za rok 

2020 na podstawie uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 2010 r. 

w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub jej 

jednostkom organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym, do których nie stosuje się przepisów ustawy ordynacja podatkowa. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały informację o dokonanych umorzeniach oraz udzielonych ulgach 

za rok 2020 na podstawie uchwały Nr XXVI/157/10 Rady Gminy Nurzec-Stacja z dnia 24 czerwca 

2010 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Nurzec-Stacja lub 

jej jednostkom organizacyjnym oraz niepodatkowych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym, do których nie stosuje się przepisów ustawy ordynacja podatkowa. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 3. 

 

Do p. punktu 3-go: 

 

Ocenę zasobów pomocy społecznej przedstawiła Pani Elżbieta Wierchow – Kierownik 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Dyskusja: 

Radna Pani Anna Jaroszuk – zapytała co oznacza zdanie we wnioskach końcowych „W stosunku do 

rodzin wychowujących nieletnie dzieci, korzystających ze świadczeń pomocy społecznej, 

zagrożonych wykluczeniem społecznym należałoby udzielać szeroko rozumianej pracy socjalnej”? 

 



Pani Elżbieta Wierchow – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej - poinformowała, że 

praca socjalna jest wykonywana przez pracownika socjalnego. Obejmujemy szczególnym nadzorem 

rodziny w których dzieje się coś złego. Jeśli nasza pomoc okazuje się za mała zgłaszamy sprawę do 

sądu rodzinnego. Gdy sąd stwierdzi, że coś w tej rodzinie jest nie tak to wtedy z rodziną pracuje 

pracownik socjalny oraz kurator sądowy. Rodzina jest cały czas monitorowana, czy coś się poprawia 

i czy rodzina stosuje się do zaleceń. Gdy działania nie przynoszą efektu i sytuacja się pogarsza to 

dziecko może trafić do pieczy zastępczej. Nasze działania idą ku temu, aby do takich sytuacji nie 

doszło. 

 

Uwag do przedstawionej informacji nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do oceny zasobów pomocy społecznej. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały ocenę zasobów pomocy społecznej. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 4. 

 

Do p. punktu 4-go: 

 

Sprawozdanie budżetowe i finansowe za 2020 rok przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – 

Skarbnik Gminy. 

 

Dyskusja: 

Radny Pan Tomasz Leoniuk – zapytał czy gmina nadal ponosi koszty za utrzymanie sieci 

szerokopasmowej? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że gmina nadal ponosi koszty utrzymania 

centrum zarządzania siecią. 

 

Radna Pani Anna Jaroszuk – zapytała, czy stan należności zaległych ponad milion złotych jest 

tendencją wzrostową oraz co oznacza zwrot podatku akcyzowego wraz obsługą? 

 

Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że jest to tendencja wzrostowa, ale w 

tej kwocie są alimenty. Mamy dłużników alimentacyjnych, 60% oddajemy do budżetu państwa 

natomiast 40% zostaje w jednostkach samorządu terytorialnego. Mamy również należności 

podatkowe, które nie są do ściągnięcia. Zwrot podatku akcyzowego wraz z obsługą są to zadania 

zlecone dla gminy. Odbywa się to dwa razy do roku. Otrzymujemy kwotę na zwrot podatku 

akcyzowego dla rolnika i od tej kwoty 2% otrzymujemy na obsługę dla pracownika. Kiedyś 

robiliśmy to na zasadzie umowy zlecenie z pracownikiem. W tej chwili pracownik nie otrzymuje 

środków, ponieważ są one wydatkowane na materiały, kupujemy papier, toner. 

 

Uwag do przedstawionych sprawozdań nie wniesiono. 

 

Do p. punktu 5-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Siemiatyckiemu 

przedstawił Pan Piotr Jaszczuk - Wójt Gminy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 



W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Siemiatyckiemu. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Siemiatyckiemu. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 5. 

 

Do p. punktu 6-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. przedstawiła Pani Maria 

Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Dyskusja: 

Radny Pan Tomasz Leoniuk – zapytał, o zakup traktora ogrodowego do koszenia jaki to będzie sprzęt 

i do czego będzie służył? Zaproponował zakupienie większego ciągnika, który obsłuży m.in. 

ubijarkę. 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że posiadamy dużo terenu zielonego, a 

pracownicy nie nadążają kosić. Doszliśmy do wniosku, że zakupimy kosiarkę do koszenia trawy, 

która posłuży nam do koszenia m.in. parku czy trawy wzdłuż ulic. W następnym roku należałoby 

pomyśleć o większym sprzęcie i zakupić z funduszu sołeckiego traktor z wykaszarką. Pobocza na 

drogach gminnych są w fatalnym stanie. 

 

Radna Pani Anna Jaroszuk – zapytała o Program Ogrody Przyjazne Pszczołom? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że program jest realizowany przez Tygiel Doliny 

Bugu. 15 mieszkańców naszej gminy przejdzie intensywne szkolenia odnośnie sadzenia kwiatów 

małej architektury ogrodów. Następnie osoby przeszkolone w ramach tego projektu mają posadzić 

rabatę kwiatową, łąkę kwietną. Program mówi o tym, że mają być również pszczoły, które będą z tej 

łąki korzystać. 

 

Pani Maria Szatyłwoicz – Skarbnik Gminy – poinformowała, że na sesji wprowadzimy niewielkie 

zmiany w budżecie, ponieważ w międzyczasie otrzymaliśmy 70 zł dotacji na kartę dużej rodziny 

oraz zakupiliśmy licencję na obsługę Dobrego Startu. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 6. 

 

Do p. punktu 7-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nurzec-Stacja na lata 

2021-2028 przedstawiła Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 



 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nurzec-Stacja na lata 2021-2028. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 9 głosami za, w obecności 9 członków Komisje 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Nurzec-Stacja na lata 2021-2028. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 7. 

 

Do p. punktu 8-go: 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 

stanowiącego własność Gminy Nurzec-Stacja przedstawiła Pani Iwona Jadczuk. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży 

lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Nurzec-Stacja. 
 

W wyniku jawnego głosowania 9 głosami za, 1 głosem wstrzymującym, w obecności 10 

członków Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie  udzielenia bonifikaty od 

ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego stanowiącego własność Gminy Nurzec-Stacja. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 8. 

 

Do p. punktu 9-go: 

 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Nurzec-Stacja 

przedstawił Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy. 

 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący obrad Pan Jan Szpański poddał 

pod głosowanie opinię do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Nurzec-Stacja. 
 

W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 10 głosami za, w obecności 10 członków 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Nurzec-Stacja. 

/opinia w załączeniu/ Zał. Nr 9. 

 

Do punktu 2-go: 

 

Sprawy różne. 

 

Radny Pan Tomasz Leoniuk – zapytał, czy została znaleziona firma, która wykona przepust w 

Grabarce? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy -  poinformował, że Dyrektor firmy Maksbud obiecał wykonanie 

naprawy w terminie do 19 sierpnia. Aktualnie wykonują inwestycję drogową w Milejczycach i jeśli 

uruchomią produkcję masy asfaltowej to naprawią przepust w Grabarce. 

 



Radny Pan Wojciech Wojtkowski – zapytał, na jakim etapie są planowane inwestycje na ulicy 

Szkolnej i Zakątnej? 

 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że po raz drugi ogłosiliśmy przetarg na ulice 

Szkolną i Zakątną i nie otrzymaliśmy ani jednej oferty. Wydłużymy termin realizacji i po raz kolejny 

ogłosimy przetarg. Otrzymaliśmy jedynie ofertę na inwestycje drogową przedłużenia ulicy 

Wodociągowej tzw. Wał i podpisaliśmy umowę z Wykonawcą. 

 

 Na tym wspólne posiedzenie komisji zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący posiedzenia: 

 

Jowita Radzikowska                             Jan Szpański 
 

 


